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VA-taxa 2025 

Avgifterna är inklusive 25 % moms och gäller från och med 2025-01-01,  

efter beslut i kommunfullmäktige 2024-06-24, §§ 62 

För att täcka nödvändiga kostnader för Vilhelmina kommuns allmänna vatten- och 

avloppsanläggning skall ägare av fastighet inom anläggningens verksamhetsområde och 

annan som enligt § 4-5 va-lagen (lagen 2006:412 om allmänna vattentjänster) jämställs med 

fastighetsägare, betala avgifter enligt fastställd taxa. 

Avgifterna utgörs av anläggningsavgifter och brukningsavgifter. 

* Bostadsfastighet är fastighet som uteslutande eller huvudsakligen är bebyggd eller enligt  

   beviljat bygglov avses att bebyggas för bostadsändamål. 

* Avgifter är en årlig avgift som ska täcka vattnets väg till eller från fastigheten. 

Anläggningsavgift för bostad  

Lägenhetsantalet bestäms efter de ritningar enligt vilka bygglov beviljats, eller uppmätning 

som va-verket godkänner. Med lägenhet i bostadsfastighet avses sådan samling rum och 

andra utrymmen inom en eller flera byggnader som tillsammans bildar en bostadsenhet. 

Bostadsfastighet 

inkl 1 lägenhet * 

Vatten och avlopp 3 880,00 Kronor/byggnad/år 

 Per extra lägenhet 1 837,50  Kronor/lägenhet/år 

Fritidshus *  3 880,00 Kronor/byggnad/år 

Brukningsavgift för bostad med vattenmätare 

Debiteras sker efter en uppskattad förbrukning, dock skall mätaravläsning och debitering 

efter verklig förbrukning skall ske i genomsnitt minst en gång per år.  

Förbrukning ** Vatten och avlopp 41,53 Kronor/m3 

 Endast vatten 22,45 Kronor/m3 

 Endast avlopp 19,08 Kronor/m3 

Brukningsavgift för bostad utan mätare 

För bebyggda fastighet där vattenförbrukningen tills vidare inte skall fastställas genom 

mätning debiteras i stället en fast avgift per år och lägenhet. 

Bostadsfastighet 

inkl 1 lägenhet *** 

Vatten och avlopp 5 188,75 Kronor/byggnad/år 

 Endast vatten 2 805,00 Kronor/byggnad/år 

 Endast avlopp 2 383,75 Kronor/byggnad/år 
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Fritidshus 

inkl. 1 lägenhet *** 

Vatten och avlopp 3 111,25 Kronor/byggnad/år 

 Endast vatten 1 682,50 Kronor/byggnad/år 

 Endast avlopp 1 428,75 Kronor/byggnad/år 

Verksamheter 

I fråga om fastighet som är jämställd med bostadsfastighet och sådana utrymmen i 

bostadsfastighet som används såsom affär, kontor, verkstad, samlingslokal eller dylikt räknas 

varje påbörjat 150-tal m2 bruttoarea (BTA) som en lägenhet.  

Verksamhet  

med 1 lägenhet * 

Vatten och avlopp 

 

3 880,00 Kronor/byggnad/år 

 Lägenhet 2-10 1 837,50 Kronor/styck/år 

 Lägenhet 11-20 1 231,25 Kronor/styck/år 

 Lägenhet 21 > 920,00 Kronor/styck/år 

Ladugård *** Vatten och avlopp 6 732,50 Kronor/byggnad/år 

Vid endast vattenanslutning, eller avloppsanslutning reduceras avgiften med 30 %. 

Debiteras sker efter en uppskattad förbrukning, dock skall mätaravläsning och debitering 

efter verklig förbrukning skall ske i genomsnitt minst en gång per år.  

Förbrukning ** Vatten och avlopp 41,53 Kronor/m3 

 Endast vatten 22,45 Kronor/m3 

 Endast avlopp 19,08 Kronor/m3 

Nybyggnation och byggvatten 

Vid nybyggnation sker ansökan elektroniskt, via www.vilhelmina.se. Blankett kan även 

beställas via kundtjänst. Se taxan i sin helhet för avgift för nyanslutning till det kommunala 

VA-nätet. 

 

Avgiftsskyldighet för vatten och/eller avlopp börjar att debiteras i samband med att  

va-verket upprättat förbindelsepunkt och övriga anordningar som behövs för avloppet. 

 

Sker om- eller tillbyggnad eller uppförs ytterligare byggnad på fastighet eller ökas 

fastighetens tomtyta, skall fastighetsägaren erlägga en tilläggsavgift för tillkommande 

tomtyta och för antalet tillkommande lägenheter. 

 

 

 

*    §13 mom 1, A) en grundavgift per år och fastighet 

**  §13 mom 1, B) en avgift per m3 levererat renvatten 

*** §13 mom 2, För bebyggd fastighet vattenförbrukningen tills vidare  

                    inte skall fastställas genom mätning. 

http://www.vilhelmina.se/

